

ГОЛОВНІ БУХГАЛТЕРСЬКІ НОВИНИ

- СІЧНЯ -

Новина 1

Нові ліміти для ФОПів-єдинників у 2025 році

Із 01.01.2025 р. відповідно до статей 7 та 8 Закону про Держбюджет-2025 встановлено місячні розміри прожиткового мінімуму для працездатних осіб у сумі 3028 грн та мінімальної заробітної плати - 8000 гривень.

У 2025 р. розмір доходу для фізичних осіб - платників єдиного податку не повинен перевищувати такі суми для:

- першої групи платників єдиного податку - 1336000 грн;
- другої групи платників єдиного податку - 6672000 грн;
- третьої групи платників єдиного податку - 9336000 грн.

Максимальний місячний розмір єдиного податку у 2025 році для ФОП - платників єдиного податку:

- першої групи становить 302,80 грн,
- другої групи - 1600 грн.

Відповідно до п. 293.3 ПКУ відсоткова ставка єдиного податку для платників третьої групи встановлюється у розмірі:

- 1) 3% доходу - у разі сплати податку на додану вартість згідно з ПКУ;
- 2) 5% доходу - у разі включення податку на додану вартість до складу єдиного податку.

При цьому слід враховувати, що до сум доходу, зазначеного у п. 293.4 ПКУ, ставка єдиного податку для платників єдиного податку першої-третьої групи (ФОП) встановлюється у розмірі 15%.

Крім того ДПС звертає увагу, що з 01.01.2025 р. ФОП-платники єдиного податку є платниками військового збору.

Новина 2

Із 7 січня змінили порядок повернення помилково або надміру сплачених до бюджету коштів

Мінфін наказом від 26.11.2024 р. № 606 вніс зміни до Порядку повернення (перерахування) коштів, помилково або надміру зарахованих до державного та місцевих бюджетів. Вони діють з 7 січня. Новації стосуються повернення судового збору. Тепер для його повернення не потрібно більше подавати копію судового рішення, натомість у заяві про повернення коштів з'явилися нові реквізити.

Раніше Порядок вимагав подавати до органів Казначейства разом з заявою про повернення коштів з бюджету та оригіналом (копією) платіжної інструкції, яка підтверджує перерахування коштів до бюджету, ще й копію судового рішення,

засвідчену належним чином. Тепер ця вимога відсутня.

Своєю чергою у заяві про повернення (перерахування) коштів з бюджету платник додатково, окрім раніше передбачених реквізитів, буде зазначати: дату та номер судового рішення, яке набрало законної сили (у разі повернення судового збору, за винятком помилково зарахованого); суму коштів, що підлягає поверненню (перерахуванню).

Новина 3

Із 1 січня змінилися виплати по безробіттю і компенсації роботодавцям

Із 1 січня 2025 року переглянуто розміри деяких виплат та компенсацій, які адмініструє Державна служба зайнятості.

По-перше, максимальна допомога по безробіттю - 8000 грн.

По-друге, компенсація роботодавцям за облаштування робочих місць для людей з інвалідністю:

для осіб I групи - до 120000 грн (15 мінзарплат);

для осіб II групи - до 80000 грн (10 мінзарплат).

Новина 4

Індекс інфляції за грудень 2024 року – 101,4%

Державна служба статистики повідомила, що інфляція на споживчому ринку в грудні 2024 року порівняно із листопадом 2024 року становила 1,4%, за рік в цілому - 12,0%. Базова інфляція грудні порівняно із листопадом 2024 року - 1,3%, з початку року - 10,7%.

На споживчому ринку в грудні ціни на продукти харчування та безалкогольні напої зросли на 1,8%. На 5,2-1,0% подорожчали масло, соняшникова олія, молоко та молочні продукти, овочі, продукти переробки зернових, хліб, яловичина, риба та продукти з риби, макаронні вироби, свинина. Водночас на 1,5% знизилися ціни на яйця.

Ціни на алкогольні напої та тютюнові вироби зросли на 2,0%, зокрема на тютюнові вироби - на 2,7%, алкогольні напої - на 1,2%.

Одяг і взуття подешевшали на 3,9%, зокрема, взуття - на 4,0%, одяг - на 3,9%.

Зростання цін у сфері охорони здоров'я на 1,6% відбулося передусім через підвищення цін на фармацевтичну продукцію на 1,8% та амбулаторні послуги на 1,6%.

Ціни на транспорт зросли на 0,5% переважно через подорожчання проїзду в автодорожньому пасажирському транспорті на 2,1%.

Новина 5

Як розрахувати лікарняні та декретні у 2025 році – ПФУ

Закон про Держбюджет-2025 передбачає, що в 2025 році мінімальна зарплата залишається на рівні 8000 грн, прожитковий мінімум для працездатних громадян – 3028 грн, а максимальна база нарахування ЄСВ збільшена до 160 000 грн. Ці показники впливають на нарахування страхових виплат за страхуванням у зв'язку з тимчасовою втратою працездатності згідно норм чинного законодавства.

Сума допомоги по вагітності та пологах у розрахунку на місяць не може бути меншою за розмір допомоги, обчислений із мінімальної заробітної плати, встановленої на час настання страхового випадку. Таким чином, мінімальний розмір допомоги по вагітності та пологах за 1 календарний день в 2025 році становитиме 262,81 грн.

Застраховані особи, які протягом 12 місяців перед настанням страхового випадку, за даними Реєстру застрахованих осіб, набули менше 6-ти місяців страхового стажу, мають право на страхові виплати відповідно до ст. 12 Закону України «Про загальнообов'язкове державне соціальне страхування» в таких розмірах: допомога по тимчасовій непрацездатності становить до 262,81 грн за 1 день, а допомога по вагітності та пологах – до 525,62 грн за 1 день. Виплати розраховуються відповідно до мінімальної зарплати, встановленої на час настання страхового випадку.

Новина 6

Перебронювання працівників через Дію спрощено – надалі без 72-годинного очікування

Кабінет Міністрів України дозволив підприємствам перебронювати працівників через портал «Дія» без необхідності очікування 72 години. Ця норма діятиме з 22 січня до 1 березня для підприємств, які оновили статус критично важливих. Бронювання таких працівників здійснюватиметься в режимі реального часу. Ці зміни вирішують складнощі, що виникали через 72-годинну паузу між завершенням попереднього терміну бронювання та оформленням нового, повідомило Мінекономіки.

Як отримати статус критично важливого підприємства:

- Підготувати пакет документів відповідно до нових критеріїв.
- Звернутися до профільного Міністерства або ОВА.

Дочекатися рішення комісії щодо присвоєння статусу.

Якщо керівник хоче не очікуючи 28 лютого перебронювати працівників то треба:

- 1) підтвердити критичність за новими критеріями
- 2) анулювати попереднє бронювання працівника
- 3) подати заяву на бронювання (у такому випадку не потрібно буде очікувати 72 години).

Новина 7

Коли за порушення граничних термінів реєстрації податкових накладних штраф не буде

Граничні строки реєстрації податкових накладних/розрахунків коригування (далі - ПН/РК) в ЄРПН визначені п. 201.10 та п. 89 підрозд. 2 розд. XX «Перехідні положення» ПКУ.

Несвоєчасна реєстрація ПН/РК в ЄРПН є підставою для застосування штрафів, передбачених п. 1201.1 та п. 90 підрозд. 2 розд. XX «Перехідні положення» ПКУ.

Водночас відповідальність за порушення граничних термінів реєстрації ПН/РК до податкових накладних в ЄРПН, через технічні проблеми на сервері ДПС, відповідно до п. 421.10 ПКУ, не застосовується. Проте штрафів не буде лише за умови, якщо у роботі електронного кабінету виявлена технічна та/або методологічна помилка чи технічні збої:

- що визнані технічним адміністратором електронного кабінету;
- згідно з повідомленням на веб-порталі ДПС;
- існування яких підтверджено рішенням суду.

Новина 8

Із 16 січня – новий перелік для подачі роботодавцем інформації щодо своїх заброньованих працівників

Постановою КМУ від 31.12.2024 р. № 1558 з 16 січня запроваджені зміни до додатку 5 до Постанови № 560. Додатком визначено, які документи необхідно подавати для отримання відстрочки за тією чи іншою підставою. Відповідно до нормативного документу змінилось наступне:

По-перше, новий перелік документів для подачі роботодавцем інформації щодо своїх заброньованих працівників - список військовозобов'язаних, які пропонуються до бронювання на період мобілізації та на воєнний час (згідно з Постановою №76) або список військовозобов'язаних, на яких оформляється відстрочка від призову на військову службу на період мобілізації та на воєнний час відповідно до переліків посад і професій (додаток 13 до Постанови № 45).

По-друге, розширено перелік документів, які можуть подати особи з інвалідністю для підтвердження інвалідності (один документ на вибір).

По-третє, для відстрочки на підставі "самостійного виховання дитини" додано ще один документ, який може підтвердити нездійснення виховання другим з батьків - витяг з Єдиного реєстру осіб, зниклих безвісти за особливих обставин.

По-четверте, для викладачів окремо визначили перелік документів для тих, хто потребує наукового ступеня для відстрочки, і для тих, хто не потребує.

По-п'яте, для інтернів тепер потрібні довідка закладу освіти про зарахування на навчання до інтернатури, довідка закладу охорони здоров'я про прийняття на посаду лікаря (фармацевта/провізора)-інтерна певної спеціальності або довідка

закладу охорони здоров'я про проходження практичної частини підготовки в інтернатурі як лікар (фармацевт/провізор)-інтерн за кошти фізичних (юридичних) осіб.

По-шосте, для тих, чиї близькі родичі зникли безвісті на війні, тепер подача рішення суду про визнання зниклим безвісті не є обов'язковою. Також спрощений пакет документів для цієї категорії.

По-сьоме, визначено пакет документів для відстрочки у зв'язку зі звільненням з військової служби через звільнення з полону - витяг з наказу щодо виключення зі списків особового складу (з зазначенням підстави) чи витяг з наказу щодо звільнення з військової служби (з зазначенням підстави), або військово-обліковий документ з відміткою про звільнення з військової служби (з зазначенням підстави)

Новина 9

Які особливості оновленої форми товарно-транспортної накладної – Мінрозвитку

Міністерство розвитку громад та територій затвердило оновлену форму товарно-транспортної накладної. Йдеться про наказ № 1332, яким внесли з 3 січня зміни до Правил перевезень вантажів автомобільним транспортом в Україні.

Законодавство визначає обов'язкові реквізити, що мають міститись у товарно-транспортній накладній. Йдеться про: дату та місце складання; вантажовідправника; вантажоодержувача; автомобільного перевізника; відомості про транспортний засіб; пункти завантаження і розвантаження.

Тож, оновлена форма ТТН доповнює документ обов'язковими реквізитами, зокрема:

- місце складання;
- відомості про транспортний засіб, а саме довжина/висота/ширина та загальна маса ТЗ з вантажем;
- пункт навантаження/розвантаження.

Також в полях Вантажовідправник/Автомобільний перевізник/Вантажоодержувач тепер необхідно вносити не тільки найменування або П.І.Б., але й більш детальну інформацію - код платника податків згідно з ЄДРПОУ або податковий номер та інше. Таким чином, форму ТТН було приведено у відповідність до Закону "Про автомобільний транспорт".

Важливо, що зміни стосуються як паперової, так і електронної форми ТТН, кажуть у Мінрозвитку.

Окрім цього, Наказом № 1332 було запроваджено перелік державних стандартів щодо кріплення вантажу та виключена вимога наявності санітарного паспорта автомобіля.

Гарного та мирного тижня!